
»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

چه چیزهایی در دنیای مجازی 
تهدید  محسوب می شوند؟ )1(
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مرحله دوم پلی آف لیگ قهرمانان آسیا؛

نمایش هجومی و مقتدرانه، 
اولین دشتِ فرهاد

رسانه مستقلروزنامه
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 آقای رئیس جمهور! شما به موردِ عجیب فرهنگ و ارشاد البرز ورود کنید؛ 

ناکارآمدی و بی تدبیری تان
گوش فلک را کر کرده است!
پس چرا نمی روید تا فرهنگ استان البرز راهِ خودش را پیدا کند؟

»متاسفیم که نماینده عالی دولت یعنی شخصِ آقای استاندارِ »عزیز« و 
مقام عالی وزارت ارشاد با علم آگاه نسبت به چنین وضعیتی، قدمی در این 
راستا و اصلاحِ اوضاعِ اسفبارِ فرهنگی، هنری و رسانه ای البرز بر نداشته اند.«

3

سرهنگ »غلامعلی شرق«:

خودروهای آلاینده در البرز
راهی تعمیرگاه می شوند
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فرمودند:  اسلامی  انقلاب  معظم  رهبر 
حضور  نظامی،  قدرت نمائی های  شهادت ها، 
راسخ  عزم  و  قوی  روحیه   مردمی،  بی نظیر 
در  فعال  مجموعه   هزاران  کنار  در  جوانان، 
عرصه  دانش و فناوری و نیز رویکرد دینی و 
سراسر  جوانان  از  عظیمی  بخش  در  معنوی 
کشور، همه از سر بر آوردن یک پدیده  یکتا 

در جهان امروز خبر می دهد.

پایگاه  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
حضرت  آثار  نشر  و  حفظ  دفتر  رسانی  اطلاع 
آیت الله العظمی خامنه ای ، متن پیام رهبر انقلاب  
به پنجاه و چهارمین نشست اتحادیه انجمن های 

اسلامی دانشجویان در اروپا که صبح روز شنبه در 
وین قرائت شد، به این شرح است:

»بسم الله الرحمن الرحیم
جوانان عزیز اتحادیه انجمن های اسلامی

امسال نشست شما در میانه ی حوادث مهمی 
نشانه   جهتی  از  یک  هر  که  می شود  برگزار 
انقلابی  ایران اسلامی و ملت  عظمت و اعتبار 
نظامی،  قدرت نمائی های  شهادت ها،  است.  آن 
حضور بی نظیر مردمی، روحیه   قوی و عزم راسخ 
جوانان، در کنار هزاران مجموعه  فعال در عرصه  
دانش و فناوری، و نیز رویکرد دینی و معنوی در 
بخش عظیمی از جوانان سراسر کشور، همه از 

سر بر آوردن یک پدیده  یکتا در جهان امروز 
آینده    در  که می تواند  پدیده ئی  خبر می دهد. 

تاریخ تأثیرات عمیق و تعیین کننده بگذارد.
گام دوم انقلاب اسلامی باید بتواند به حول و 
قوه   الهی این پدیده را به کمال برساند و به ثمر 
بنشاند. چشم امید و انتظار در این پویش حیاتی 
به جوانان دانشمند و فرزانه و با ایمان است و 
شما می توانید در شمار این برگزیدگان تاریخ ساز 

باشید.
به امید موفقیتهای بزرگ شما عزیزان

والسلام علیکم ورحمة الله
سیّد علی خامنه ای   

3 بهمن ماه 1398«

وزیر امور خارجه در خصوص سقوط هواپیمای 
اوکراینی در تهران گفت:مردم حق دارند از این 
حقیقت که به آنها دیر اطلاع رسانی شده گله 

داشته باشند.

ظریف  محمدجواد  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
در گفت وگو با نشریه آلمانی اشپیگل درخصوص 
اینکه واکنش ایران در صورت بازگشت تحریم های 
سازمان ملل چه خواهد بود، گفت: رئیس جمهوری 
ایران در نامه ای به طرف های برجام، اقداماتی را که 

تهران انجام خواهد داد، تصریح کرده است.
عواقب  هرگونه  مسئول  اروپایی ها  گفت:  ظریف 
بازگشت احتمالی تحریم ها علیه ایران خواهند بود.
این مصاحبه، درخصوص  از  دیگر  در بخشی  او 
امکان مذاکره میان ایران و آمریکا، این امکان را 
»در صورت تغییر رویکرد آمریکا و لغو تحریم ها 

علیه ایران« مردود ندانست.
تفاوت ایران و آمریکا در واکنش به سرنگون شدن 

هواپیما
اشپیگل  پرسش  به  پاسخ  در  خارجه  امور  وزیر 
درباره اینکه چرا سه روز طول کشید تا دولت ایران 
تائید کند هواپیمای اوکراینی با شلیک نیروهای 
مسلح این کشور سقوط کرده است، گفت: اوضاع 
زمان  به  آنها  و  بود  دشوار  زمانی  در  پیچیده ای 

بیشتری نیاز داشتند.
او ادامه داد: تقریبا ۳۲ سال پیش آمریکا هواپیمای 
مسافربری ایرانی راسرنگون هستند و حتی تا به 
امروز هنوز به طور رسمی عذرخواهی نکرده اند؛ 
افسر آمریکاییِ مسئول سرنگون کردن این هواپیما 
مدال گرفت، اما فرد ایرانی که مسئول شلیک به 

هواپیمای اوکراینی بود اکنون در زندان است.
ظریف افزود: مردم حق دارند از این حقیقت که 
به آنها دیر اطلاع رسانی شده گله داشته باشند اما 

دولت مسئول آن نبود.

اعلام آمادگی برای مشارکت دیگر کشورها 
در تحقیقات سانحه هواپیما

او درباره تحقیقات بین المللی برای سانحه سقوط 
اوکراینی ها  از  ما  گفت:  نیز  اوکراینی  هواپیمای 
به عنوان مالک هواپیما و شرکت بوئینگ برای 

از  این تحقیقات دعوت کرده ایم و  مشارکت در 
اکنون  استقبال می کنیم؛  نیز  مشارکت دیگران 
در حال انجام تحقیقات مناسبی براساس الزامات 

بین المللی هستیم.
افزایش تنش  در منطقه به دلیل اقدام تروریستی 

آمریکا
برای  آمریکا  و  ایران  پرسید،    اشپیگل  خبرنگار 
۴۰ ساله گذشته دشمن یکدیگر بوده اند و شما 
پسُت های بلندپایه ای را حداقل در مدت ۲۰ سال 
برعهده  ایران  خارجی  در سیاست  مدت  این  از 
با چنین شرایط  نیز  این  از  آیا پیش  داشته اید. 
خطرناکی که اکنون با آن روبرو هستید، مواجه 

شده بودید؟
موضوع  این  باید  اولا،  گفت:   پاسخ  در  ظریف 
است که در  برای ۳۰ سال  اصلاح کنم؛ من  را 
بوده  سخت  همواره  و  بوده ام  مهم  سِمت های 
است. در ۴۰ سال گذشته ما چندین بار در آستانه 
جنگ قرار داشتیم. این بار به ویژه جدی بود چون 
دولت آمریکا عملیات تروریستی را علیه یک مقام 
دولتی و رسمی ایران انجام داد و مسئولیتش را نیز 

پذیرفت که پیش از این هرگز اتفاق نیفتاده بود.
او در پاسخ به این موضوع که آیا تشدید بیشتر 
حمله  گفت:   نیز  است،    الوقوع  قریب  تنش ها 
تروریستی آمریکا علیه سردار سلیمانی بر مبنای 
اطلاعات اشتباه انجام شد. واشنگتن اعتقاد داشت 
که با ترور سردار سلیمانی، موقعیتش در  منطقه 
بهبود می یابد. به دنبال این حمله، مایک پمپئو 
مردم  که  کرد  توئیت  آمریکا  خارجه  امور  وزیر 
در خیابان های عراق در حال رقصیدن و شادی 
هستند؛ اما شاهد مراسم های تشییع گسترده و 
باشکوهی بودیم. این حمله شرایط بسیار سختی 
را در منطقه ایجاد کرد. آمریکا به طور حتم از این 

حمله سودی نخواهد بود.

آمریکا،   پاسخ حمله تروریستی را از مردم 
منطقه خواهد گرفت

وزیر امور خارجه درباره پاسخ ایران به ترور قاسم 
سلیمانی و احتمال حملات بیشتر علیه پایگاه های 
آمریکا در عراق نیز اضافه کرد: حمله موشکی)به 
عین الاسد( پاسخ نظامی رسمی ایران بود و هیچ 

قصدی برای ایجاد تلفات انسانی در آن نبود. ما 
حق خود را برای »دفاع از خود« به گونه ای مناسب 
به مرحله اجرا درآوردیم، اما پاسخ واقعی از سوی 
مردم منطقه خواهد بود؛ مردمی که نشان می دهند 
می بینند  آمریکایی ها  متنفرند.  آمریکا  رفتار  از 
شهید سردار سلیمانی، موثرتر و کارآمدتر از سردار 

سلیمانی خواهد بود.
برداشت  مورد  در  پرسشی  به  پاسخ  در  ظریف 
نیز گفت:  ایران  واکنش  از  آمریکایی  تندروهای 
خسارتی که به آمریکا زدیم گسترده بود زیرا آنها 
با همه توان نظامی خود نتوانستند جلوی اصابت 
نشان  این  بگیرند.  را  پایگاهشان  به  موشک ها 

می دهد که آمریکا چقدر آسیب پذیر است.
افزود: خسارت  ایران  دیپلماسی  دستگاه  رئیس 
واقعی  که آمریکا به خود وارد کرده، نفرتی است که 
در میان مردم منطقه ایجاد کرده است. ترور سردار 
سلیمانی آغاز پایان قطعی حضور آمریکا در عراق و 

دیگر نقاط منطقه است.

پاسخ قاطع ایران به پیام تهدیدآمیز پمپئو
ظریف درباره تماس تهران و واشنگتن از طریق 
سفارت سوئیس نیز اعلام کرد که آمریکا آغازگر 

این تماس و به شکلی بسیار نامناسب بود.
ظریف توضیح داد: پمپئو وزیر امور خارجه آمریکا، 
دیپلمات خیلی خوبی نیست؛ پیام او تحریک آمیز، 
توهین آمیز و تهدیدآمیز بود که کاهش تنش را از 

آن برداشت نمی کردم.
سفارت  طریق  از  متقابلمان،  حمله  از  پس  ما 
درگیر  بدون  و  مناسب  بسیار  پاسخی  سوئیس 
شدن در هر نوع شعار و قدرت نمایی ارسال کردیم. 
ما به آنها گفتیم که اقدام ما پایان یافته و اگر اقدام 
دیگری انجام ندهند ما نیز اقدام بیشتری انجام 

نخواهیم داد و مسئول اقدامات دیگران نیستیم.
او، سردار سلیمانی را دوست خوب خود معرفی 
کرد که شهادتش بسیار مهم و جبران ناپذیر است 
که البته تاثیری بر سیاست ایران در منطقه نخواهد 

داشت.
وی افزود: آمریکا، اروپا و همه جامعه بین المللی 
به دلیل پیروزی بر داعش مدیون سردار سلیمانی 
هستند. واقعیات منطقه برای آمریکا غیرقابل درک 

است. آنها مدام دَم از نیروهای نیابتی می زنند اما 
ایران هیچ نیروی نیابتی ندارد. نیروهای نیابتی 
روانه  را  نفر  میلیون ها  ژنرال،  یک  ترور  برای 

خیابان ها نمی کنند.

اروپا خود را آماده یک نبرد بزرگ کند
وزیر امور خارجه در پاسخ به پرسشی درباره اقدام 
برای  از مهلت ۳۰ روزه  بعد  اروپایی ها  احتمالی 
اعمال  و  امنیت  شورای  به  ایران  پرونده  ارجاع 
فاقد  اروپایی ها  گفت:  ملل  سازمان  تحریم های 
سازوکاری  چنین  به  توسل  برای  قانونی  دلایل 
هستند. آنها به دلیل آنکه »اروپایی و چشم آبی 
هستند« نمی توانند چیزی را به شورای امنیت 

ارجاع کنند.
»فقط ما نیستیم که اینگونه فکر می کنیم، روس ها 
و چینی ها نیز همین نظر را دارند. اروپایی ها باید 

خود را آماده یک نبرد بزرگ کنند.«
او درباره انتظاراتش از اتحادیه اروپا نیز گفت: برای 
اروپا فاجعه است که تسلیم بی چون و چرای آمریکا 
به ما می گویند متاسفیم، نمی توانیم  آنها  شود. 
کاری کنیم. اروپایی ها توان ایستادن در برابر ترامپ 
را ندارند اما در برابر ایران، تلاش دارند نقش یک 

نهاد قدرتمند را ایفا کنند.
به  ایران  واکنش  درباره  ایران  خارجه  امور  وزیر 
گفت:  ملل  سازمان  تحریم های  دوباره  اعمال 
حسن روحانی رئیس جمهوری ایران در نامه ای به 
شرکای توافق)برجام( اقدامات ایران را تشریح کرد.

ظریف با پافشاری خبرنگار اشپیگل برای توضیح 
بیشتر در این زمینه برای خوانندگان این رسانه 
آلمانی، اضافه کرد: خوانندگان شما باید بدانند که 
اروپایی ها مسئول همه پیامدهای آن خواهند بود.

اتم  بمب  ساخت  معنای  به  ان.پی.تی  از  خروج 
نیست

او همچنین در پاسخ به پرسشی درباره تهدید 
ایران برای خروج از ان.پی.تی )پیمان منع کنترل 
تسلیحات هسته ای( گفت: این موضوع نیز در نامه 

رئیس جمهوری قید شده است.
خبرنگار اشپیگل پرسید آیا این بدان معناست که 
ایران در مسیر ساخت بمب حرکت خواهد کرد؟ 
ظریف پاسخ منفی داد و گفت: نه؛ تصمیم ما برای 
خودداری از ساخت بمب ناشی از ان.پی.تی نیست 
و به دلیل مسائل اخلاقی و اعتقادهای راهبردی 

جمهوری اسلامی است.
وقتی اشپیگل پرسید که آیا ترور سردار سلیمانی 
تغییری در این ملاحظات راهبردی ایجاد کرده 
است، ظریف پاسخ منفی داد و افزود: اعتقادهای 
اخلاقی بستگی به رفتارهای غیراخلاقی دیگران 

ندارد.
خبرنگار اشپیگل در ادامه این موضوع را مطرح کرد 
که گروهی در ایران باور دارند سلاح های هسته ای 
تنها راهِ ایران در دفاع از خود در برابر آمریکاست 
و آنها ممکن است اکنون دلایل بیشتری داشته 
باشند؛ ظریف پاسخ داد: رهبر ایران فتوایی را صادر 
کرده که سلاح های کشتار جمعی را منع می کند.

»رهبر معظم انقلاب«:
حوادثاخیرازسربرآوردنیکپدیدهیکتادرجهانامروزخبرمیدهد

خبر اول

»محمدجواد ظریف« در گفت وگو با اشپیگل«:

اروپا خود را آماده یک نبرد بزرگ کند
مردم حق دارند از این حقیقت که به آن ها دیر اطلاع رسانی شده گله داشته باشند

بین الملل
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ویروس مرگبار »کرونا« که هر روز بر تعداد 
قربانیان آن در چین افزوده می شود، چند 
اروپا را هم پشت  روزی است که مرزهای 
سر گذاشته و با وجود اعلام تدابیر شدید 
دولت های اروپایی برای مقابله با این ویروس، 
آمار و ارقام حاکی از افزایش تدریجی شیوع 

این ویروس در قاره سبز است.

نخستین مبتلایان به این ویروس در اروپا، فرانسه 
و در شهر »پاریس« پایتخت این کشور مشاهده 
شد. »اگنس بوزن« وزیر بهداشت فرانسه که 
پیشتر ابتلای دو نفر در پاریس را تأیید کرده بود 
در تازه ترین آمار خود از ابتلای یک نفر دیگر به 
این ویروس در شهر »بوردو« خبر داده است. 
فرانسه اعلام کرده ۲ نفر در پاریس و یک نفر در 
بوردو به کرونا مبتلا شده اند. بوزن روز سه شنبه 
گذشته در کنفرانس خبری از آماده باش این 
کشور برای مقابله با ویروس کرونا خبر داده بود.

به گزارش روز شنبه رادیو »آر.ت.ال« فرانسه، ۲ 
نفر از مبتلایان به چین سفر کرده بودند.

سخنگوی دفتر نخست وزیری انگلیس هم روز 
پنجشنبه از مشاهده علائم ویروس جدید کرونا 
در اسکاتلند خبر داد و گفت که چهار مسافری 
که از شهر »ووهان« چین به عنوان منشا اصلی 
بیمارستان  به  شده ،  کشور  وارد  ویروس  این 

منتقل شده اند.
تصریح  و  توصیف  پیشگیرانه  را  اقدام  این  او 
کرده بود که نتیجه آزمایشات درباره ابتلا به این 

ویروس مثبت نبوده است.
وزیر حمل و نقل انگلیس روز چهارشنبه گذشته 
اعلام کرده بود برای جلوگیری از شیوع احتمالی 
ویروس کرونا در این کشور، تمهیداتی را در 

فرودگاه لندن »هیثرو« اتخاذ کرده است.
»گرنت شپس« وزیر حمل و نقل انگلیس گفته 
بود: فرودگاه هیثرو برای مسافرانی که از مناطق 
تحت تأثیر ویروس کرونا به به انگلیس سفر می 
کنند، کوریدور جداگانه در نظر گرفته است تا از 

سلامت آنها اطمینان حاصل شود.
هیثرو شلوغ ترین فرودگاه اروپا است و روزانه 
بیش از دویست هزار مسافر در این فردگاه تردد 
می کنند. نگرانی مقامات انگلیس بیشتر درباره 
مسافرانی است که از مبدا چین به انگلیس سفر 

می کنند.
شیوع یک ویروس اسرارآمیز از خانواده کرونا که 
شبیه بیماری ذات الریه است برای اولین بار در 
دسامبر سال ۲۰۱۹ در شهر »ووهان« واقع در 

استان مرکزی »هوبی« در چین گزارش شد.
این  قربانیان  افزایش  از  گزارش ها  تازه ترین 
ویروس از  ۲۴ نفر در روز جمعه به ۴۱ نفر در 
کمتر از ۲۴ ساعت گذشته حکایت دارد. رقم 
قربانیان و مبتلایان مربوط به چین و ۱۱ کشور 

دیگر در جهان است.
اسکای نیوز می نویسد: تایلند، ویتنام، سنگاپور، 
ژاپن، کره جنوبی، تایوان، نپال، فرانسه، آمریکا، 
اسرالیا و مالزی کشورهایی هستند که تاکنون 

تحت تأثیر این ویروس قرار گرفته اند.

به نقل از روزنامه فایننشال تایمز روز شنبه، 
۱۲۸۷ نفر در مجموع تاکنون به این ویروس 
در سراسر جهان مبتلا شده اند. چین با هدف 
تا کنون  ویروس،  بیشتر  از شیوع  جلوگیری 
راه های ورود و خروج هشت شهر را در استان 

»هو بی« بسته است.
تعداد چینی های مبتلا به ویروس کشنده کرونا 
از مرز یک هزار و ۲۰۰ نفر گذشته و فعالیت 
و  قطار  مانند  عمومی  نقل  و  حمل  وسایل 
اتوبوس  در ۱۳ شهر بزرگ چین به دلیل شیوع 
ویروس متوقف شده است. آخرین گزارش ها 
نشان می دهد که بیش از ۴۳ میلیون چینی 
قرار  پزشکی  مراقبت های  تحت  ووهان  در 

گرفته اند.
برای  کرونا  کشنده  و  ناشناخته  ویروس 
پیدا  شیوع  استان  همین  در  نخستین بار 
کرد. این استان اکنون تحت قرنطینه کامل 

قرار دارد.
با  چین  در  ایران  اسلامی  جمهوری  سفارت 
آخرین  اینکه  به  اشاره  با  ای  اطلاعیه  صدور 
امروز  ویروس کرونا در چین  وضعیت شیوع 
شنبه با حضور سفیر در سفارت ایران در پکن 
تا کنون  اعلام کرد  قرار گرفت  بررسی  مورد 
گزارشی از ابتلا هموطنان ایرانی مقیم چین به 

این ویروس دریافت نشده است.
این ویروس تا کنون علاوه بر چین و برخی 
کشورهای آسیایی از جمله مالزی، در ۱۱ کشور 
دیگر از جمله آمریکا و فرانسه نیز مشاهده است.

ستاد کمک به ایرانیان در شانگهای 
تشکیل شد

ستاد همیاری جهت کمک احتمالی به ایرانیان 
مقیم شرق چین در مورد بیماری کرونا، با همت 
و همکاری سرکنسولگری جمهوری اسلامی 
ایران در شانگهای و اتاق بازرگانان ایرانی مقیم 

این شهر تشکیل شد.
در  ایران  اسلامی  جمهوری  سرکنسولگری 
شانگهای روز شنبه با صدور بیانیه ای اعلام 
کرد که ضمن رصد تحولات مربوط به گسترش 
ویروس مرموز کرونا در حوزه کلانشهر شانگهای 
و استان های حوزه این نمایندگی شامل جه 
جیانگ، جیانگسو و آنخویی، ارتباط نزدیک با 

جامعه ایرانیان مقیم این منطقه دارد.
در این بیانی آمده است بر این اساس خوشبختانه 
تاکنون گزارشی از ابتلای هموطنان ایرانی به این 

ویروس دریافت نشده است.
در  ایران  اسلامی  جمهوری  سرکنسولگری 
شانگهای در این بیانیه ضمن آرزوی سلامتی 
برای همه ایرانیان مقیم شرق چین و توصیه 
به رعایت نکات ایمنی و دستورات پزشکی در 
این خصوص، آمادگی خود را برای کمک به 

هموطنان اعلام کرده است.
پیش از این، سفارت جمهوری اسلامی ایران در 
چین هم با صدور اطلاعیه ای اعلام کرد تا کنون 
گزارشی از ابتلا هموطنان ایرانی مقیم چین به 

این ویروس دریافت نشده است.
در ادامه این بیانیه آمده است: سفارت ایران در 
ارتباط مستقیم با ایرانیان مقیم شهر ووهان و 
همچنین در تماس مستمر با مقامات دولت 
مرکزی چین و مسئولین شهر ووهان، پیگیر 

آخرین وضعیت ایرانیان مقیم است.
بیانیه  ایران در این  سفارت جمهوری اسلامی 
آورده است: شماره تلفن ۸۶۱۷۸۱۲۰۵۰۴۱۳+ 
بخش کنسولی سفارت، به طور اختصاصی جهت 
پیگیری وضعیت هموطنان ایرانی به صورت شبانه 

روزی آماده پاسخگویی به ایرانیان مقیم است.
شیوع یک ویروس اسرارآمیز از خانواده کرونا 
که شبیه بیماری ذات الریه است برای اولین 
بار در دسامبر سال ۲۰۱۹ در شهر ووهان واقع 
در استان مرکزی هوبی در چین گزارش شد 
گزارش ها حاکی است این ویروس تا کنون ۴۱ 
تن را به کام مرگ فرستاده و ۱۲۷۹ نفر را هم 

مبتلا کرده است.

زنگخطر»کرونا«دراروپابهصدادرآمد!
ستاد کمک به ایرانیان در شانگهای تشکیل شد

قوه قضائیه بهداشت و سلامت

علی  ساجدی

برویم  بناست  فعلاً  که  بود  آمده  خبرها  در 
مهمانی، یعنی مهمان ها خانه ما نمی آیند، ما 
هم شرط کرده ایم که می آییم خانه تان یا 

خانه دوستانتان، اما باید قول بدهید یک روزی 
شما هم به خانه ما بیایید. یعنی نقد را بی خیال 
شدیم و نسیه را چسبیده ایم. مثل وقتهایی 
شده که تند و تند به خانه بزرگترها می رویم 
و یک لفظی هم می آییم که شما هم باید به 
خانه ما بیایید ها! امادر عمل سال تا سال هیچ 
کس در خانه مان را نمی زند و سماور خانه ما 
همینطور خاموش مانده است. فقط یک سوالی 

همینطور دارد مغزم را به خارش می اندازد.
مگر فرانسوی ها دائم در خانه شان دعوا ندارند، 
مگر سعودی ها، هر روز با یمن بمب و موشک 

رد و بدل نمی کنند، مگر اینهمه خانه در همه 
جای دنیا ناامنی های خودش را ندارد؟ اصلًا 
مگر شده که در خانه ما مهمانی باشد و مشکلی 
نکند  بیاید؟!  برای مهمانهای عزیزمان پیش 

صندلی های خانه ما خار دارد!
باور بفرمایید هرکس که آمده تا چای دوم را 
هم نخورده، شال و کلاه نمی کند که برود. آن 
وقت چطور می شود که همه جا مهمانیست 
و خانه ما، ناامنی! انگار دارند در می زنند، تا 
شما چایتان را نوش جان کنید ما برویم ببینیم 

پشت در کیست؟

بفرمایید چای دوم!
نخود هر آش!

تأکید رئیس قوه قضائیه بر
پیگرد حقوقی جنایت آمریکا

در ترور سردار سلیمانی

رئیس قوه قضائیه در تماس تلفنی با فائق زیدان رئیس 
شورای عالی قضایی عراق، بر پیگرد حقوقی و همه جانبه 
ترور سردار سپهبد شهید قاسم  جنایت آمریکایی ها در 
سلیمانی، شهید ابومهدی المهندس و دیگر همراهان ایشان 

تأکید کرد.

حجت الاسلام والمسلمین سید ابراهیم رئیسی،  روز گذشته 
)شنبه( در این تماس تلفنی، جنایت آمریکایی ها در ترور دو 
سردار و مجاهد بزرگ ایرانی و عراقی را هولناک و غم انگیز 
خواند و با اشاره به اعتراف رسمی رژیم آمریکا به انجام این 
ترور افزود: این جنایت بر خلاف همه میثاق ها و قوانین 
بین المللی است و مطالبه جدی مردم ایران و عراق، پیگرد 

حقوقی و مجازات آمران و عاملان این ترور است.
تروریست  رژیم  از  پدیدآمده  نفرت  قضائیه  قوه  رئیس 
آمریکا پس از قضایای اخیر را بی سابقه دانست وگفت: 
دهها  تشییع های  در  آمریکایی ها  از  ملی  نفرت  این 
ایران و عراق همچنین  میلیونی شهیدان عزیزمان در 
بروز  عراق  مردم  دیروز  میلیونی  و  بی نظیر  راهپیمایی 
یافت و این موج ضداستکباری، مسئولیت ما مسئولان 
قضایی در هر دو کشور را برای پیگیری حقوقی موضوع 

سنگین تر و مضاعف می کند.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به ابعادی از تروریستی بودن 
جنایت رژیم آمریکا از جمله ترور حاج قاسم سلیمانی و 
همراهان ایشان در حالی که آن شهید بزرگوار به تصریح 
نخست وزیر عراق مهمان رسمی دولت عراق و در حال انجام 
یک مأموریت دیپلماتیک با رعایت همه قوانین و مقررات 
آمریکایی ها  اقدام  این  گفت:  است،  بوده  میزبان  کشور 
بدون تردید، تجاوزکارانه و ناقض اصول متعدد مانند اصل 
ممنوعیت توسل به زور، حق حیات و حقوق افراد مورد 
حمایت حقوق بین الملل است و توجیه های آمریکایی ها 
برای انجام این جنایت حتی در خود جامعه آمریکا نیز 

مردود و مخدوش واقع شده است.
با قدردانی از محکومیت قاطع این جنایت از جانب  وی 
رئیس جمهور،  جمله  از  دولت  ارکان  و  عراق  مرجعیت 
نخست وزیر، مجلس و آحاد ملت مقاوم عراق، خاطرنشان 
کرد: این جنایت باید از جانب هر دو کشور پیگیری حقوقی 

و بین المللی شود.
رئیس قوه قضائیه با اشاره به تسلط استکبار و در رأس آن 
آمریکا بر محاکم بین المللی، این واقعیت را موجب انصراف 
از دنبال کردن موضوع ندانست و افزود: ما از جانب ملت 
های ایران و عراق و تمام آزادی خواهان و دلبستگان جبهه 
مقاومت موظف هستیم خونخواهی این مجاهدان شهید را 
با همه توان دنبال کنیم و انتظار داریم همچنان که این 
آغاز  قوه قضائیه جمهوری اسلامی  و  پیگیری در دولت 
شده است، دولت و دستگاه قضایی عراق نیز پیگرد حقوقی 
جنایت آمریکا را به صورت جامع و هماهنگ تا حصول 

نتیجه دنبال کنند.
در این تماس تلفنی، فائق زیدان رئیس شورای عالی قضایی 
عراق با تأکید بر اینکه شهید سردار سلیمانی و شهید ابومهدی 
از قهرمانان مبارزه با تروریسم و آزادسازی مناطق اشغالی عراق 
از دست داعش بودند، افزود: شهید سلیمانی مهمان دولت 
ابعاد  عراق بود و همه جزئیاتی که جنابعالی درخصوص 
حقوقی داخلی و بین المللی این موضوع گفتید مورد قبول 

ما است.
وی گفت:  اطمینان می دهم که از همان ساعات اولیه در عراق 
تحقیقات در این زمینه شروع و برای رسیدگی قضایی پرونده 
بزرگی تشکیل شده است. ما با دقت زیادی روی این موضوع 
متمرکز هستیم و به صورت مستمر و روزانه مراحل را دنبال 

می کنیم.
فائق زیدان با تأکید بر اینکه در تحقیقات بدون ملاحظه عمل 
خواهیم کرد، گفت: در زمینه بین المللی آماده همکاری و 
اقدام مشترک با جمهوری اسلامی تا حصول نتیجه در محاکم 

بین المللی هستیم.
رئیس قوه قضائیه پیگیری این موضوع را به وزیردادگستری و 

معاون امور بین الملل قوه قضائیه محول کرد.
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یکشنبه  6 بهمن 98 - شماره 410
اقتصادی

دولت برای رسیدگی و جبران خسارات ناشی 
از سیل فروردین ماه 98 در استان های کشور، 
صورت  به  تومان  میلیارد  هزار   ۲0 تاکنون 
بازسازی  همچنین  و  تسهیلات  و  بلاعوض 

زیرساخت ها پرداخت کرده است.

پایگاه  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
و  چهل  جمهوری،  ریاست  رسانی  اطلاع 
پنجمین جلسه شورایعالی هماهنگی اقتصادی 
روز شنبه به ریاست حجت الاسلام والمسلمین 
حضور  با  و  جمهوری  رئیس  روحانی  حسن 
اعضای  دیگر  و  قضائیه  و  مقننه  قوای  رؤسای 

شورا تشکیل شد.
در این جلسه مهمترین مسائل و تحولات اقتصادی 

کشور و مناسبات اقتصادی بین المللی و تحلیل 
کشورهای  اقتصادی  شاخص های  مقایسه ای 

منطقه، مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
در جلسه دیروز شورایعالی هماهنگی اقتصادی، 
از  گزارشی  بودجه  و  برنامه  سازمان  رئیس 
اقدامات دولت در رسیدگی به خسارات ناشی 
از سیل در سال جاری در استان های کشور 
ارائه کرد. بر اساس این گزارش، در پی وقوع 
سیل در استانهای مختلف کشور، در فروردین 
میلیارد  هزار  بیست  تاکنون  جاری،  سال  ماه 
تومان بابت خسارات وارده به صورت بلاعوض 
و تسهیلات و همچنین بازسازی زیرساخت ها 

پرداخت شده است.
براساس این گزارش، در سیل اخیر در سه استان 

به  هرمزگان،  و  کرمان  بلوچستان،  و  سیستان 
۲۷.۵۰۰ واحد مسکونی خسارت وارد شده است 
که با تصویب هیئت دولت، مبلغ ۱.۶۳۵ میلیارد 
خسارات  شد.  خواهد  پرداخت  مردم  به  تومان 
بخش های کشاورزی و صنعت و زیرساخت ها نیز 

در دست بررسی و اقدام است.
در این جلسه همچنین رئیس کل بانک مرکزی 
زمینه  در  شده  انجام  اقدامات  از  گزارشی  نیز 
درآمدهای ارزی کشور و تأمین کالاهای مورد نیاز 
را ارائه نمود و راهکارهای گسترش مناسبات ارزی 

و تجاری مورد بررسی قرار گرفت.
همچنین گزارش روند بلندمدت سرمایه گذاری و 
تحولات تولید ناخالص ملی در کشور، و لازمه های 

تقویت سرمایه گذاری ارائه شد.

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی البرز گفت: 
در اجرای طرح تشدید برخورد قانونی با وسایل 
نقلیه آلاینده و دودزا از امروز شنبه خودروهای 
راهی  استان  این  در  بالا  آلایندگی  درصد  با 

تعمیرگاه می شوند.

غلامعلی  سرهنگ  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
شرق با اعلام این خبر گفت: با توجه به افزایش 
آلودگی هوای  شهرستان های استان البرز، طرح 
مقابله با خودروهای دودزا  دراین استان به اجرا 

درآمده است.
 طرح برخورد با خودروهای آلاینده و فاقد معاینه 
فنی در همه فصول سال ادامه دارد  اما در ۶ ماه 

دوم سال به دلیل آلودگی بیشتر در کلانشهر ها، 
این طرح ها با شدت بیشتری انجام می شود.

 پلیس راهنمایی و رانندگی هر سال در فصول 
مختلف سال به علت پایداری وارونگی هوا اقدام به 
اجرای طرح تشدید برخورد با وسایل نقلیه آلاینده 

می کند.
خودروهایی که عمر تولید آن ها کمتر از چهارسال 
باشد نیازی به معاینه فنی ندارند اما بالای چهارسال  

باید برگه معاینه فنی دریافت کنند.
وی گفت: با توجه به وضعیت هوای استان البرز 
انتظار می رود شهروندان ضمن افزایش استفاده 
از وسایل حمل و نقل عمومی نسبت به انجام 
معاینه فنی خودروهای خود و رفع نواقص فنی 

آنها اقدام کنند.
 شرق افزود: اکنون ۱۱ مرکز معاینه فنی خودرو 
در استان البرز فعال است که از این تعداد یک 
در  مرکز  سه  ساوجبلاغ،  شهرستان  در  مرکز 
نظرآباد و بقیه در کرج قرار دارند که مردم می 
توانند برای معاینه فنی خودروهای خود به این 

مراکز مراجعه کنند.
طی سال جاری بیش از ۲۵ هزار وسیله نقلیه 
به دلیل نداشتن معاینه فنی و آلایندگی وسیله 
مدت  به  نسبت  که  شدند  قانون  اعمال  نقلیه 
مشابه سال گذشته بیش از ۱۵ درصد افزایش 

داشته است.
چنانچه وسیله نقلیه دارای نقص فنی باشد و ادامه 

حرکت آن سبب آلودگی بیشتر شود، توقیف و به 
تعمیرگاه منتقل تا نسبت به رفع نقص اقدام کنند.

 مدیر کل حفاظت محیط زیست البرز نیز اعلام 
کرد که هوای روز شنبه برخی شهرستان های این 

استان برای گروه های حساس ناسالم بود.
بر اساس آخرین داده های ایستگاه های هواشناسی 
استان البرز  شاخص بر خط کیفیت هوا )ذرات 
معلق کمتر از ۲.۵ میکرون( در این شهرستان بر 

روی عدد ۱۰۳ قرار گرفته است.
در  هوا  آلودگی  شاخص  همچنین  افزود:   وی 
شهرستان های کرج و فردیس به ترتیب ۶۱ و ۶۲ 
بوده و نشان دهنده سالم بودن کیفیت هوا در این 

شهرستان ها است.

برآورد می شود که بازار پرداخت های بدون پول 
نقد در آسیا از 96.۲ میلیارد دلار در سال ۲01۷ 

به 3۵۲.8 میلیارد دلار در سال ۲0۲۲ برسد.

برخی از فروشگاه ها در آمریکا، اجبار به پرداخت 
غیرنقدی دارند. یعنی مشتری ها حتما باید پول 
این  و  کنند  پرداخت  اعتباری  را  خریدهایشان 
فروشگاه ها پول نقد دریافت نخواهند کرد. اما این 
روند اعتراض های زیادی را به دنبال داشته است. 
شهر  شورای  سن فرانسیسو،  و  فیلادلفیا  از  بعد 
نیز چند روز پیش رای به ممنوعیت  نیویورک 

اجبار به پرداخت اعتباری داد.
شورای شهر یاد شده، این قانون را با تمرکز بر 
دیجیتال«  اقتصاد  »زیاده خواهی  کردن  کنترل 
انجام داد. این قانون شامل تمام کسب وکارها مانند 
فروشگاه ها و رستوران ها برای ممنوعیت نپذیرفتن 

پول نقد می شود.
آن هایی که به دنبال ممنوعیت اجبار به پرداخت 
دیجیتالی یا اعتباری بوده اند، استدلال می کنند 
علیه  تبعیض  الکترونیکی  پرداخت  که سیستم 
گروه های محروم و به حاشیه رانده شده است؛ 
مانند افراد فقیر، اقلیت ها و کودکانی که لزوماً به 

سیستم های پرداخت بانکی دسترسی ندارند.
اما پرداخت دیجیتالی در چه بخش هایی از جهان 
می رسد  نظر  به  اینکه  خلاف  بر  است؟  بیشتر 
کشورهای توسعه یافته در اروپا و آمریکا طلایه داران 
انقلاب دیجیتالی باشند، در این حوزه کشورهای 
آسیایی سرآمدند. در یک دهه گذشته پرداخت های 
دیجیتالی در شمال آمریکا گسترش زیادی داشته 

اما بیشترین رشد در آسیا اتفاق افتاده است.
استاتیستا،  داده پردازی  پایگاه  گزارش  اساس  بر 
دیجیتال  پرداخت های  بازار  که  می شود  برآورد 
از ۹۶.۲ میلیارد دلار در سال ۲۰۱۷ به ۳۵۲.۸ 

میلیارد دلار در سال ۲۰۲۲ در کشورهای نوظهور 
آسیایی برسد.

دیگر مناطق جهان نیز روند رو به رشد داشته اند اما 
بسیاری از مردم در سراسر جهان هنوز از روش های 
سنتی برای پرداخت پول نقدی استفاده می کنند.

در خاورمیانه و شمال آفریقا نیز پرداخت  دیجیتالی 
رشد گسترده داشته است. تعداد تراکنش ها بدون 
پرداخت نقدی در این منطقه، در سال ۲۰۱۸، 
۶۱.۹ میلیارد دلار بود. در سال ۲۰۱۹ به ۷۴.۴ 
میلیارد دلار رسید و پیش بینی می شود که تا سال 

۲۰۲۱، از ۱۱۱ میلیارد دلار عبور کند.

انجمن جهانی فولاد اعلام کرد: ایران رشد 30 
درصدی را در سال ۲019 در زمینه تولید شمش 
فولادی ثبت کرد، در حالی که میانگین رشد 

تولید دنیا 3.۵ درصد بوده است.

براساس جداول آماری انجمن مزبور، ایران در سال 
دی  لغایت ۱۰  دی ۱۳۹۷   ۱۱ ( بررسی  مورد 
۱۳۹۸( به تولید ۳۱.۹ میلیون تن رسید و به این 

ترتیب رشد ۳۰ درصدی را در مقایسه با عملکرد 
سال ۲۰۱۸ ثبت کرد. کارشناسان صنعت فولاد 
براین اعتقادند که رشد ۳۰ درصدی تولید فولاد 
ایران برای سال ۲۰۱۹ به شیوه تخمینی برآورد 
شده و قرار است انجمن جهانی فولاد در ۲۵ بهمن 
ماه جاری ) ۱۴ فوریه ۲۰۲۰(  در گزارش ویرایش 

دوم خود آمار قطعی را مشخص سازد.
همچنین تولید ۶۶ کشور جهان که در این آمار 

مورد بررسی قرار گرفته، رقم یک میلیارد و ۸۴۸ 
میلیون تن را نشان می دهد که در مقایسه با سال 

۲۰۱۸ رشد ۳.۵ درصدی داشت.
برابر آمارهای مورد بررسی، چین به عنوان بزرگترین 
تولید کننده فولاد در سال ۲۰۱۹ بالغ بر ۹۹۶.۳ 
با سال  مقایسه  در  تولید داشت که  تن  میلیون 
۲۰۱۸ رشد ۸.۳ درصدی داشته است. چین نزدیک 
به ۵۴ درصد کل تولید جهان فولاد تولید می کند 

بزرگترین  کننده،  تولید  بزرگترین  بر  علاوه  که 
مصرف کننده این فلز راهبردی محسوب می شود.

با  ترکیه  آمار سال ۲۰۱۹  براساس  براین  علاوه 
۳۳.۷ میلیون تن شمش فولادی، نسبت به سال 

۲۰۱۸ افت تولید ۹.۶ درصدی را نشان می دهد.
پیش از این انجمن جهانی فولاد در آمار منتهی به 
۹ آذر ۹۸ ) ۱۱ ماهه ۲۰۱۹ ( خبر از رشد تولید 
۵.۳ درصدی فولاد ایران نسبت به دوره مشابه داد، 

درحالی که رشد متوسط کشورهای جهان ۲.۷ 
درصد ثبت شده بود.

 )World Steel Associa( انجمن جهانی فولاد 
در ۱۱ ماهه سال ۲۰۱۹ میلادی، آمار تولید فولاد 
ثبت  تن  هزار  و ۶۴۸  ۲۳میلیون  رقم  را  ایران 
کرد که در مقایسه با تولید سال ۲۰۱۸ که رقم 
۲۲میلیون و ۴۵۲هزارتن بود، افزایش۵.۳ درصدی 

را نشان می دهد.

دولت2۰هزارمیلیاردتومانبرایخساراتسیلپرداختکردهاست
دولت و اقتصاد

سرهنگ »غلامعلی شرق«:

خودروهای آلاینده در البرز راهی تعمیرگاه می شوند

»آسیا« طلایه دار انقلاب »پرداخت  دیجیتالی«

»انجمن جهانی فولاد«: ایران به بالاترین رشد تولید دست یافت

انتظامی و حوادث

بانک و بیمه

صنعت و معدن
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روزنامه

5 شهری

نشست مشترک رئیس و اعضای شورای 
سازمان  مسئولان  با  کرج  شهر  اسلامی 
آبفای استان البرز با هدف بررسی مشکلات 
و موانع پیش روی آب و فاضلاب محلات 

سهرابیه و اخترآباد برگزار شد.

به گزارش دنیای هوادار، اکبر سلیم نژاد گفت: 
با توجه به گلایه های شهروندان از وضعیت 
سهرابیه،  محلات  فاضلاب  و  آب  نامطلوب 
اخترآباد و شعبان آباد مقرر گردید تا قبل از 
پایان سال جاری مشکلات این محلات مرتفع 

می شود.

علت  به  بارندگی  زمان  در  کرد:  تأکید  وی 
آب های سطحی  نامطلوب چاه ها،  وضعیت 
که  می کرد  پیدا  ورود  شهروندان  منازل  به 
و  به وجودآورده  آنها  برای  زیادی  مشکلات 

موجب گلایه شهروندان شده است.
سهرابیه یکی از شهرک های محروم شهر کرج 
است که ایجاد امکانات و خدمات رفاهی در 
آن نیازمند توجه بیشتر مسئولان شهری است 
و شورای اسلامی شهر کرج در دوره پنجم 
اهتمام ویژه ای در رفع مشکلات این محله از 
جمله تأمین آب شرب و وضعیت چاه آب های 

سطحی، معابر و خیابانها و آسفالت آن دارد.

شهردار کرج خبر داد: به منظور جلوگیری از 
یخبندان در کوچه ها و معابر فرعی و تسهیل 
ارتقای امنیت  در تردد شهروندان همچنین 
آنان، برای اولین بار در کرج کیسه های ماسه 

و نمک جلوی در منازل توزیع شد.

کمالی زاده  علی  هوادار،  دنیای  گزارش  به 
نظارت  و  مشارکت  پویشِ  اینکه  بیان  با 
و  برفی  روزهای  در  »منش«  شهروندان 
با  طرح  این  افزود:  می شود،  اجرایی  بارانی 
هدف تقویت فرهنگ شهروندی و مشارکت 

شهروندان با مجموعه مدیریت شهری کرج 
اجرایی می شود.

کمالی زاده در ادامه با اشاره به تلاش معاونت 
خدمات شهری برای خدمات رسانی مطلوب 
اقدامات  از  رضایت  ابراز  و  شهروندان  به 
صورت گرفته، گفت: با توجه به پیگیری ها و 
العابدینی  زین  یاد مهندس  زنده  تلاش های 
)منش(  شهروندی  نظارت  مشارکت   پویش 
پیگیری و اجرا شد که خوشبختانه با موفقیت 

نیز همراه بوده است.
وی با بیان اینکه طرح پویش مشارکت نظارت 
شهروندی با محوریت توزیع کیسه های ماسه 
و نمک صورت می گیرد، هدف از اجرای این 
طرح را تقویت حس مشارکت میان شهروندان 
در  طرح  این  اجرای  با  افزود:  و  کرد  عنوان 
فرآیند طراحی و اجرا میان شهروندان علاوه 
بر افزایش مشارکت مردمی، رضایت شهروندان 

نیز محقق می شود.
به گفته شهردار کرج کمک به شهروندانی که 
خودروهای آنان در برف گیر افتاده به واسطه 
ارائه زنجیر چرخ یکبار مصرف و آموزش نحوه 
نصب آن توسط پاکبانانِ آموزش دیده، پخش 
اماکن عمومی  و نمک در  بسته های ماسه 
از  منازل  و درب  مدارس  بیمارستان،  شامل 

جمله اقداماتی است که در این پویش انجام 
می شود.

۴۰۰هزار  خرید  به  اشاره  با  کرج  شهردار 
کیسه شن و ماسه افزود: با توجه به اینکه 
شمالی  مناطق  در  تردد  برف  بارش  زمان 
سخت تر از دیگر مناطق است، ۸۰هزارعدد از 
این کیسه ها در مناطق بالادستی و شمالی 
شهر توزیع شد تا شهروندان هنگام بارش از 
این کیسه ها استفاده کنند و تردد با مشکل 

همراه نباشد.
زنجیر  خصوص  در  همچنین  کمالی زاده، 
چرخ های خریداری شده نیز گفت: پاکبانان 
برای بستن این زنجیرها آموزش های لازم 
را فرا گرفته اند و در مسیرهایی که به دلیل 
لغزندگی با مشکل قفل شدن خودرو مواجه 
مسیر  کردن  باز  برای  امکان  این  از  شویم، 

استفاده می شود.
آماده باشِ  به  اشاره  با  کرج  شهردار 
ماشین آلات و ادوات زمستانی از روز گذشته، 
خاطرنشان کرد: از ساعت های اولیه بارش، 
برف روب  دستگاه  و  نمک پاش  خودروهای 
مکانیزه به عنوان ماشین آلات تخصصی برای 
پاکسازی معابر اصلی و پیاده روها در سطح 

شهر حضور دارند.

معاون سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور 
گفت: ۱۶هزار دستگاه اتوبوس درون شهری در 
کشور تا پایان سال جاری از عمرمفید خود گذر 
کرده و فرسوده تلقی می شوند که باید برای 

جایگزینی آنها اقدام کرد.

ایرنا،  از  نقل  به  هوادار  دنیای  گزارش  به 
دیدار هدایت الله  در  حسین رجب صلاحی 
جمالی پور- استاندار قزوین، افزود: هم اکنون 
در  اتوبوس  درون شهری  دستگاه  ۲۰هزار 
عمر  سال،  پایان  تا  که  دارد  وجود  کشور 

و  گذرکرده  ۱۰سال  از  دستگاه  ۱۶هزار 
فرسوده می شوند.

معاون سازمان شهرداری ها و دهیاری های 
کشور با بیان اینکه برای جایگزینی این 
موجود  نیازهای  رفع  و  اتوبوس  تعداد 

اتوبوس های  خرید  به  بخش،  این  در 
از  استفاده  گفت:  است،  نیاز  بیشتری 
که  تراموا  مانند  نوین  حمل ونقل های 
صرفه اقتصادی دارند باید در دستور کار 

مسئولان کشور قرار گیرد.

عضو شورای شهر تهران گفت: بدون تزریق مالی 
نمی توان هرماه یک ایستگاه افتتاح کرد و توسعه و 
تکمیل خطوط مترو در شرایط فعلی بیشتر از طریق 

منابع غیرنقد امکان پذیر است.

به گزارش دنیای هوادار به نقل از فارس،  علی امام 
-مدیرعامل شرکت مترو تهران- در حاشیه بازدید 
برخی از اعضای شورای شهر از پروژه خط۶ مترو، 
گفت: تاکنون ۳۲کیلومتر کار ساختمانی از خط۶ با 
هزینه کرد ۵هزارمیلیارد تومان ساخته شده است، اما 
کمبود منابع مالی و نبود تجهیزات باعث شده است 
این خط به طور کامل بهره برداری نشود در نتیجه 

روزانه تنها ۶هزارنفر مسافر دارد.
وی تأکید کرد: همچنین در صورت تأمین منابع 
مالی، بهره برداری از ایستگاه کیانشهر به زودی و 
ایستگاه امیرکبیر در بخش جنوبی اوایل سال آینده 

امکان پذیر است.
امام عنوان کرد: برای تأمین تجهیزات و باقی مانده 
بخش ساختمانی ایستگاه تربیت مدرس تا ستاری 
به عنوان فاز دوم کار نیاز به ۸۵۰میلیاردتومان بودجه 

داریم که این فاز ۷کیلومتر و دارای ۶ایستگاه است.
مدیرعامل شرکت مترو با بیان این که برای تکمیل 
فاز دوم خط۶ به مبلغی معادل ۸۵۰میلیارد تومان 
نیاز است، گفت: بخشی از تأمین منابع مالی ساخت 

این خط قرار است توسط منطقه۲ شهرداری از طریق 
تهاتر ملک با پیمانکاران به مبلغ ۱۰۰میلیاردتومان 
انجام شود. همچنین ۴۵۰میلیارد تومان نیز از طریق 
اوراق مشارکت به این خط تزریق می شود. امیدواریم 
با همکاری شورای شهر، معاونت مالی و اقتصادی 
شهرداری و نیز بانک شهر ۳۰۰میلیارد تومان باقی 

مانده نیز تامین شود.
افشین حبیب زاده -عضو شورای شهر  همچنین 
تهران- با اشاره به اینکه توسعه و تکمیل خطوط 
مترو در شرایط فعلی بیشتر از طریق منابع غیرنقدی 
امکان پذیر است، خاطرنشان کرد: شورای اسلامی 
مبلغ  جاری  سال  بودجه  متمم  در  تهران  شهر 

۶هزارمیلیاردتومان در نظر گرفته است اما بخش 
جاری  هزینه های  صرف  مبلغ  این  از  عمده ای 
مالی  منابع  تامین  برای  باید  نتیجه  در  می شود؛ 
خطوط۶ و ۷ به منابع غیرنقدی و مساعدت سازمان 

املاک شهرداری امیدوار بود.
حبیب زاده با اشاره به اینکه شرکت مترو تلاش بسیار 
زیادی برای عمل به وعده خود مبنی بر افتتاح هر 
ماه یک ایستگاه انجام می دهد، خاطرنشان کرد: اما 
شرکت مترو بدون تامین منابع مالی امکان تحقق این 
موضوع را ندارد. در نتیجه سازمان املاک شهرداری 
از طریق در اختیار گذاشتن منابع غیرنقدی که قابل 
وصول باشد و مشکلی از نظر دریافت پروانه نداشته 

باشد، می تواند به روند توسعه مترو کمک کند.
در ادامه، شهربانو امانی -عضو شورای شهر تهران- 
با اشاره به اینکه در برنامه سوم مقرر شده است 
اجرا  توسط بخش خصوصی  مترو  از  بخش هایی 
مترو  ایستگاه  هر  شعاع ۳۰۰متری  گفت:  شود، 
فرصت های  دارای  جمعیت  بالای  تردد  دلیل  به 
سرمایه گذاری بسیار خوب است. لذا در صورتی که 
با روش سرمایه گذاری TOD امکان حضور بخش 
خصوصی در این نقاط فراهم شود، می توان گفت 
شعاع ۳۰۰متری هر ایستگاه مترو برای شهرداری 
یک تا دوهزارمیلیارد تومان درآمد پایدار بدون هیچ 

نوع شهرفروشی در پی دارد.

رفعمشکلاتآبوفاضلابسهرابیهواخترآبادتاپایانسال

با هدف تقویت فرهنگ شهروندی:

پویش »منش«  در کرج اجرا شد

آخرین وضعیت احداث مترو تربیت مدرس تا ستاری

آمار وحشتناک فرسودگی اتوبوس های درون شهری در ایران

اخبار

»خانه شهرداران« در لیست 
فروش املاک شهرداری

خانه قدیمی شهرداران معروف به عمارت اقدسیه در لیست 
فروش املاک شهرداری تهران قرار گرفت. این خانه با زیر 
از دوره شهرداری ملک  پیش  تا  بنای ۵۰۰مترمربع که 
مدنی، خانه شهرداران تهران بوده است، مدتی در اختیار 
تحت  و  گرفته  قرار  شهرداری  هنری  فرهنگی  سازمان 
مدیریت یکی از هنرمندان به خانه هنر تبدیل شده و محلی 

برای گردهمایی هنرمندان پیشکسوت بود.

به گزارش دنیای هوادار، پس از آن مدتی نیز به دبیرخانه 
فیلم شهر تبدیل می شود تا زمانی که تصمیم می گیرند این 
عمارت تاریخی با معماری فاخر را که البته نه ثبت میراثی 
است و نه هنوز در لیست بناهای ارزشمند قرار گرفته است، 
به مکانی برای ملاقات های خارجی مدیران شهری تبدیل 
کنند. خبرگزاری مهر در گزارشی از تخلیه این خانه از 
وسایل ارزشمند و قرارگرفتن آن در لیست فروش املاک 

شهرداری خبر داده است. 
روابط عمومی شهرداری تهران نیز در واکنش به انتشار 
این خبر اعلام کرده است:»عمارت واقع در بافت مسکونی 
اقدسیه که معروف به خانه برخی شهرداران پس از انقلاب 
است، مکان ثبت شده تاریخی یا میراثی نیست. طبق ضوابط 
و رویه های قانونی برای فروش و استفاده دراجرای پروژه های 
فرهنگی مانند مرکز همایش های رازی، ساختمان بلدیه و... 

در اختیار سازمان املاک قرار گرفته است«.

کوچه هلند در تهران ثبت ملی 
می شود 

عضو شورای اسلامی شهر تهران گفت: کوچه هلند در 
منطقه۸ پایتخت ثبت ملی می شود.

هلند  کوچه  ایرنا،  از  نقل  به  هوادار  دنیای  گزارش  به 
یکی از کوچه های منطقه۸ تهران است که امروز مقصد 

تهران گردی است.
از  تهرانگردی  برنامه  جریان  در  مسجدجامعی  احمد 
منطقه۸ پایتخت گفت: موضوع کوچه هلند به سال۱۳۴۱ 
و زلزله بوئین زهرا برمی گردد. پس از زلزله بوئین زهرا زمین 
این کوچه از سوی ملکه هلند خریداری و در اختیار ارامنه 
قرار گرفت تا زلزله زدگان بوئین زهرا و برخی ارامنه در آن 

ساکن شوند.
وی تأکید کرد: در حال حاضر این کوچه از نظر سیما و منظر 
شهری نیازمند اصلاح است که پس از اصلاح پیگیری ثبت 

ملی آن انجام می شود.
 مسجدجامعی خاطرنشان کرد: آشفتگی بصری این کوچه نیز 

با نظر کارشناسان اصلاح می شود.
 عضو شورای تهران تأکید کرد: ثبت ملی این کوچه نشانه 
مسیحیان  و  مسلمانان  هلند،  ایران،  مشترک  همکاری 

خواهد بود.
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سخنگوی شورای عالی اکران با تأکید بر اینکه 
آیین نامه جدید اکران بر مبنای عدالت است 
ابراز امیدواری کرد این آیین نامه هر چه زودتر 
فجر  فیلم  جشنواره  پایان  از  پیش  نهایتاً  و 

تصویب و ابلاغ شود.

به گزارش »دنیای هوادار« به نقل از سینماپرس، 
علی سرتیپی که مدتی قبل از تدوین پیش نویس 
آیین نامه اکران با تغییرات زیاد و ارائه آن به صنوف 

برای  آیین نامه  این  بود، گفت:  داده  مرتبط خبر 
صنوف مرتبط یعنی شورای عالی تهیه کنندگان، 
کانون پخش کنندگان، انجمن سینماداران و کانون 
کارگردانان فرستاده شده و آن ها تمام نقطه نظرات 
خود را به سازمان سینمایی مطرح و ارسال کرده اند.
امیدوارم این کار امسال با حمایت آقای انتظامی 
سریع تر پیگیری شود تا پیش از شروع جشنواره 
آیین  و  قطعی شود  آن،  برگزاری  یا حین  فجر 
نامه سال آینده را مصوب کنیم تا اکران عید هم 

براساس آن دنبال شود.
او درباره برخی ویژگی های این آیین نامه گفت: 
تصویب  هنوز  البته  که  آن  تغییرات  مهم ترین 
نشده، بیشتر بر این مبنا است که سرگروه ها دیگر 
نقش اساسی در انتخاب فیلم ها نداشته باشند و 
نظام اکران بجز عید بیشتر بر مبنای قرعه کشی 
است، یعنی کلا آیین نامه بر پایه عدالت و مساوات 
برنامه ریزی و تدوین شده ولی قطعا دوباره تغییراتی 

در آن ایجاد خواهد شد.

وی درباره استثناء بودن اکران نوروز توضیح داد:  
هر سال به صورت عرفی و با نظر ارشاد، فیلم هایی 
که در جشنواره بودند بیشتر شانس برای اکران 
رسمی  طور  به  موضوع  این  امسال  و  داشتند 
در آیین نامه دیده شده تا اکران نوروز با اولویت 

فیلم های جشنواره باشد.
اکران  برای  سرتیپی خاطرنشان کرد:  همچنین 
فیلم های کودک تمهیدات ویژه ای در آیین نامه در 

نظر گرفته شده است.

به منظور معرفی  »تا جشنواره 38«  برنامه 
از  دوره  هشتمین  و  سی  به  راه یافته  آثار 
جشنواره فیلم فجر از ۵ تا 8 بهمن ماه در 
میلاد  برج  همایش های  مرکز  رودکی  سالن 

برگزار می شود.

همراهی  با   »۳۸ جشنواره  »تا  برنامه  ویژه 
روابط عمومی و ستاد خبری سی و هشتمین 
جشنواره فیلم فجر و همکاری معاونت فرهنگی 
اجتماعی شهرداری تهران، به منظور معرفی آثار 
راه یافته به این دوره از جشنواره و رونمایی از 

اقلام تبلیغاتی فیلم ها، از روز شنبه ۵ بهمن ماه 
تا سه شنبه ۸ بهمن ماه ساعت ۱۴ تا ۲۰:۳۰ 
در سالن رودکی مرکز همایش های برج میلاد 

برگزار می شود.
در این برنامه که با حضور ۴ نفر از عوامل هر 
فیلم از جمله کارگردان، تهیه کننده،  بازیگران 
یا هر یک از عوامل فنی مثل فیلمنامه نویس، 
برگزار  و...  آهنگساز  صدابردار،  فیلمبردار، 
به  یافته  راه  آثار  از  یک  هر  برای  می شود، 
جشنواره امکان نمایش عکس، تیزر، آنونس و 
بخش هایی از فیلم همراه با گپ و گفت با مجری 

برنامه فراهم خواهد شد و عوامل هر فیلم طبق 
جدول زمانبندی شده که اطلاع رسانی می شود، 
را  خود  فیلم  دقیقه   ۳۰ مدت  در  می توانند 

معرفی کنند.
رسانه های مکتوب، دیجیتال و تصویری و همچنین 
این  تلویزیونی  و  رادیویی  برنامه های  و  شبکه ها 

برنامه را پوشش خواهند داد.
 tva.ir تیوا   تعاملی  تلویزیون  از  برنامه  این 
هر  ویدئوی  و  می شود  پخش  زنده  صورت  به 
قسمت  از برنامه نیز در سامانه اینترنتی آپارات 

منتشر خواهد شد.

فرشته طائرپور -  تهیه کننده سینما  با انتشار 
متنی از دلایلش برای پذیرش داوری فیلم های 

فجر در بخش نگاه نو نوشت.

لازم  و  مایلم  است:»سلام  آمده  متن  این  در 
)انجمن  »اکت«  عزیز  اعضای  به  می دانم 
کارفرمایی تهیه کنندگان سینما( توضیح دهم که 
چرا داوری در جشنواره فیلم فجر را پذیرفته ام: در 
شرایطی که از زمین و زمان، اکثرا حوادث ناگوار 
است که نصیب ملت ما می شود...در شرایطی که 
هر اتفاق خوبی، ولو کوچک، می تواند غنیمتی 
نادر به حساب آید... در شرایطی که عمر ملت 
ما به تحمل انواع آسیب های ناشی از تحریم های 

تحریم  من  می شود،  طی  داخلی  و  خارجی 
دیگری  رویداد  هر  یا  و  فجر«  فیلم  »جشنواره 
ایران  بر هنر و فرهنگ  بودن دریچه ای  باز  که 
با  نمی دارم  روا  و  دانسته  خطا  کند،  تداعی  را 
مشارکت در این خود-تحریمی )که اتفاقا مطلوب 
سینمای  آگاه  نا  دوستان  و  اگاه  دشمنان  انواع 
از  خارج  تحریم های  جریان  با  است(  ایران 

اختیارم، همسو و همراه شوم.
محروم کردن فیلم ها و فیلمسازان و مخاطبان، از  
ارتباط با یکدیگر در بزنگاه هایی چون جشنواره های 
سینمایی -که بی تردید در این دوره، جامه عزا بر 
تن و غم همدردی با کشته شدگان سانحه پرواز 
اکراین بر دل دارد- جفا به سینمایی است که 

در تمام این سال ها با دل خونین، لب خندان به 
جمع آورده و ققنوس وار از میان شعله های آتش 
تحریم ها، تهدیدها و تحقیرها، بال گشوده تا روزی 
قصه های همین حوادث را به زبان سینما برای 

آیندگان روایت کند.
برای من همیشه بخش فیلم های اول و فیلمسازان 
اول- که منطقا آینده سینمای ایران را به تجسم 
می آورند، جذاب ترین بخش جشنواره فجر بوده 
و هست؛ و مطلقا مایل نیستم در تحریم توجه، 
تقویت و حتی تماشای این بخش مهم، نقشی 

داشته باشم.
وجهه  از  مراقبت  و  عافیت طلبی  آنکه  با  لذا 
زدن  پس  جریان  به  می کرد  حکم  شخصی، 

جشنواره فجر -فارغ میزان صدق و کذب آن- 
بپیوندم، به احترام صدها فیلمسازی که از عمر 
و امید و توان و سرمایه خود هزینه کرده اند تا 
فیلم هایی برای همین مردم تحریم زده بسازند، 
داوری بخش »فیلم های اول، مستند و کوتاه« 
جشنواره را پذیرفتم و امیدوارم نتایج این داوری، 
فیلمسازان توانا و قابلی را به سینمای حرفه ای 

ایران معرفی کند.
با احترام به همه دلسوختگانی که با روش تحریم، 
از  استفاده  با  اعلام می کنند، من  را  حال خود 
و  کرده  تحریم  را  تحریم  فردی ام،  آزادی  حق 
ایران،  سینمای  چراغ  داشتن  نگه  روشن  برای 

می کوشم.«

»علی سرتیپی«:
دراکراننوروزاولویتبافیلمهایجشنوارهاست

تفلیکس پس از فیلم »رُما«، چهار فیلم دیگر از 
جمله »مرد ایرلندی« و »داستان ازدواج« را به 

مجموعه Criterion  اضافه کرد.

هالیوود  از  نقل  به  هوادار«  »دنیای  گزارش  به 
ایرلندی«،  »مرد  فیلم   ۴ نتفلیکس  ریپورتر، 
و  آمریکایی«  »کارخانه  ازدواج«،  »داستان 
»آتلانتیک« را برای عرضه به صورت بلوری و دی 
 Criterion وی دی در سال جاری به مجموعه

اضافه کرد.

پیش از این نتفلیکس فیلم »رُما« ساخته آلفونسو 
کوارون را به عنوان اولین فیلم یک غول رسانه ای 
آنلاین به مجموعه فیلم های کلاسیک و معاصر  
است  قرار  »رُما«  بود.  کرده  اضافه   Criterion

۱۱ فوریه در شبکه نمایش خانگی عرضه شود.
»مرد ایرلندی« با بازی رابرت دنیرو، آل پاچینو 
در  نوامبر ۲۰۱۹  بار یک  نخستین  و جو پشی 
سینماها اکران شد و سپس اواخر همان ماه از 
سوی نتفلیکس عرضه شد. »داستان ازدواج« هم 
اولین بار ۶ نوامبر سال گذشته اکران شد و در روز 

۶ دسامبر روانه نتفلیکس شد.
»کارخانه آمریکایی« در ماه آگوست ۲۰۱۹ پخش 
شد و توانست نامزد جایزه اسکار بهترین مستند 
شود. فیلم »آتلانتیک« هم که برنده جایزه هیات 
داوران کن سال گذشته شد نیز برای اولین بار 

است که عرضه می شود.
تصاویر پشت صحنه اختصاصی و برنامه های ویژه 
از نکاتی است که در هر فیلمی که در مجموعه 
نمایش خانگی Criterion عرضه می شود وجود 

دارد.

نتفلیکس عرضه می کند؛

دی وی دی »مرد ایرلندی« به همراه پشت صحنه های اختصاصی
سینمای جهان

فیلم های جشنواره فجر در برنامه »تا جشنواره 38« معرفی می شوند

»فرشته طائرپور«: محروم کردن سینما و مردم از یکدیگر جفاست

6 روزدر مسیر جشنواره
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7 فناوری

  دکتر علی قوامی
محقق، مدرس و مشاور کارآفرینی

و  تحلیل گر بازارسرمایه

مي کردند  تلاش  هکرها  پیش  سال هاي  در 
حس کنجکاوي و اکتشاف خود را با هک کردن 
کنند.  سیراب  یک  سایت  یا  کامپیوتر  یک 
عمده هک ها شامل یک حمله ساده بود که با 
دانستن یک آدرس IP عمومي شروع مي شد 
و بعد به کشف نقاط آسیب پذیر سرویس دهنده 
اطلاعاتي  بانک  سرویس دهنده  یا  سایت 
بررسي  با  نیز  نهایت  در  و  مي انجامید   SQL
به  قرباني  اطلاعاتي  دارایي هاي  و  اطلاعات 
پایان مي رسید. هکرها بیشتر اوقات در اواخر 
شب و وقت هاي خالي و تنهایي خود دست به 
اکتشاف در اینترنت مي زدند و اغلب تیمی یک 
نفره داشتند. اما امروزه وقتي یک حمله یا هک 
را بررسي مي کنیم، به سرعت متوجه مي شویم 
که با برنامه ریزي و هدف قبلي بوده و یک تیم 
یا سازمان در پشت پرده آن وجود دارد. اغلب 
این نوع حملات ماهیتی مجرمانه و جنایت کارانه 
دارند یا هدف آن ها کسب درآمد بوده و بیشتر 
شبیه یک کار در بازار است تا یک اکتشاف و 
ارزیابي استعداد و توانایي هاي شخصي. بنابراین 
از  این زمان بسیار متفاوت  هک و هکرها در 
گذشته هستند. در ادامه، بزرگ ترین تهدیدهای 
دنیاي IT در این روزها را ) در دو قسمت و دو 
شماره ( که حال قسمت پایانی است را با شما 

مرور خواهیم کرد:

بدافزار هاي مزدور
در گذشته یک هکر یا یک دانشجوي کنجکاو، 
یک نرم افزار مخرب مي نوشت و آن را در شبکه 
پرده  پشت  امروزه  اما  مي کرد.  رها  اینترنت  یا 
بیشتر بدافزارها یک گروه سازمان یافته قرار دارد. 
مهم نیست این گروه کیست و چه نیتي دارد و 
اجیرشده است یا داوطلبانه اقدام به برنامه نویسي 
است که  این  است؛ مهم  بدافزار کرده  انتشار  و 
خطرناک تر،  هکري  گروه هاي  این  بدافزارهاي 
پیچیده تر و گسترده تر بوده و تهدیدي جدي تر 
به شمار می روند. هدف این گروه ها فروش بدافزار، 
دور زدن یک شبکه براي کسب اطلاعات، حمله به 
مشتري خاص یا شرکت تجاري رقیب، جاسوسي 
تجاري و نظامي یا یک سري اهداف خاص دیگر 
این  از  برخي  اما  نباشد  باورکردني  شاید  است. 
بدافزارها در بازار آزاد به فروش مي رسند و بهاي 
گزافي بابت آن ها پرداخت مي شود. بدافزارنویسي 
در این چند سال به یک حرفه و شغل تبدیل شده 
است و با توجه به پلتفرم هاي مختلف کامپیوترهاي 
دسکتاپ و موبایل، اتفاقاً به حوزه بسیار گسترده 
و متنوعي تبدیل شده است و جذابیت هایي دارد 
مي کند.  جلب  خود  سوي  به  را  هکري  هر  که 
بدافزارهاي امروزي از سطوح ساده اي مانند نمایش 
یک تبلیغ یا جمع آوري اطلاعات وبگردي کاربران 
تا سطح هاي پیچیده و فوق خطرناکي مانند تغییر 
DNS سمت سرور یا از کار انداختن سرویس هاي 

وب را شامل مي شوند.

Botnet  به عنوان سرویس
Botnet ها ربات هاي وبي هستند که مي توانند 
یک تروجان را در اینترنت منتشر کرده و هزاران 
 Botnet کامپیوتر را قرباني و آلوده کنند. بیشتر
ها براي فروش یا اجاره دادن نوشته مي شوند و خود 
نویسندگان بات نت کمتر  از آن ها استفاده مي کنند. 
گروه هاي  است.  ارزان  بسیار  بات نت  یک  اجاره 

هکري که مي خواهند یک تروجان را در اینترنت 
یا شبکه شهري  ناحیه  و در یک  منتشر کنند 
هزاران کامپیوتر را به این تروجان آلوده کنند، به 
سراغ Botnet ها رفته و با اجاره کردن یکي از 
 Botnet .آن ها شروع به توزیع تروجان مي کنند
ها با  در دست گرفتن مدیریت سیستم ها و کنترل  
سیستم عامل  روي  را  هکرها  کدهاي  دستورها، 
دستگاه هاي قرباني اجرا مي کنند. ممکن است یک 
کامپیوتر مدت زمان زیادي آلوده به یک بات نت 
بوده و تحت فرمان و کنترل آن باشد اما به هیچ 
تروجاني آلوده نشود. شرکت هاي امنیتي گزارش 
مي دهند که روزانه میلیون ها کامپیوتر در دنیا به 
Botnet ها آلوده مي شوند اما چون خطري به 
صورت ظاهري آن ها را تهدید نمي کند، شناخته 

شده نیستند.

بدافزارهاي همه کاره
و خطرناک تر  پیچیده تر  زمان  مرور  به  بدافزارها 
شده  و از یک نرم افزار مخرب ساده به یک نرم افزار 
همه کاره تبدیل شده اند. روزگاري نه چندان دور 
فاجعه  یک  بدافزار  به  سیستم  یک  شدن  آلوده 
نبود و کاربران اهمیت زیادي به آن  نمي دادند. 
اما اکنون اگر یک کامپیوتر به یک بدافزار آلوده 
جدی  را   اتفاقي  هر  احتمال  باید  باشد،  شده 
گرفت. بدافزارهاي امروزي مي توانند کلمات عبور 
را شناسایي  روي یک سیستم  مهم  اطلاعات  و 
اقدام به شکستن آن ها کنند،  یا  و کشف کنند 
اطلاعات مهم روي آن سیستم را دسته بندي کرده 
و براي سرورهاي خاصي بفرستند، کامپیوترها و 
را  خودشان  کنند،  آلوده  را  دیگر  دستگاه هاي 
را  سیستم عامل  از  سرویس هایي  کنند،  بازنشر 
از کار بیاندازند، سرقت هاي مالي و بانکي انجام 
یا  قسمت ها  از  برخي  کنترل  و  مدیریت  دهند، 
کل کامپیوتر را به دست بگیرند و به جاي کاربر 
سایت هاي آلوده اي را بازدید و اطلاعاتي را در آن ها 

استفاده  بدافزار  مهم ترین  تروجان ها  کنند.  وارد 
شده در یکي دو سال اخیر هستند و ویروس ها 
توزیع شده اند. علت آن  و  تولید  و کرم ها کمتر 
کرم  یا  ویروس  یک  سریع  کشف  به خاطر  نیز 
است. اما مکانیسم شناسایی تروجان ها پیچیده تر 
است. یک تروجان ممکن است فقط چند خط 
کد جاوااسکریپت روي سیستم عامل اجرا کند و 
سرور  یک   DNS است  ممکن  دیگري  تروجان 
را تغییر دهد و کاربر را به سوي سایت هاي آلوده 
هدایت کند و کنترل کامل مرورگر وب را به دست 
بگیرد. اهداف بدافزارها متنوع و مختلف است و 
برنامه نویس یا برنامه نویسان آن مي توانند به هر 

دلیلي این بدافزار را نوشته باشند.

وب خطرناک
کاربران  و  کامپیوترها  براي  دیگر  بالقوه  تهدید 
کدهاي  آلوده،  سایت هاي  است.  »وب« 
تصویر،  یک  در  شده  پنهان  جاوااسکریپت 
تروجان برنامه نویسي شده در تبلیغ  یک سایت ، 
سرورهاي آلوده و نمونه هایي از این دست، همگي 
مي توانند یک کاربر ساده را  در هنگام وبگردی 
قرباني کنند. هکرها با یافتن آسیب پذیري هایي 
عبور  رمز  به دست آوردن  مانند  یک  سایت  در 
اجرا  نسخه جاواي  در  نقاط ضعف  مدیرسایت، 
شده روي سایت، آسیب پذیري هاي وب سرور، 
امکان تزریق دستورات SQL یا دسترسي هاي 
ناامن، سعي مي کنند کدها یا نرم افزارهاي مخرب 
را روي سایت قرار دهند. در نتیجه بدون اطلاع 
و آگاهي مدیرسایت یا بازدیدکننده آن، سایت 
در خدمت هکر است و عامل انتشار یک بدافزار 
مي شود. البته برخي اوقات خود مدیرسایت اقدام 
سایت  روي  تصاویر  و  تبلیغات  آلوده کردن  به 
می کند تا بتواند یک بدافزار را در اینترنت منتشر 
بدافزار ممکن است اطلاعات مالي و  این  کند. 
مدیرسایت  به  و  سرقت کرده  را  کاربران  بانکي 

هم  همیشه  آلوده  سایت هاي  دهد.  گزارش 
خطرناک نیستند و برخي اوقات اهدافي مانند 
شناسایي  یا  کاربر  دلخواه  سرویس هاي  دادن 
کاربران خاص و بعد ارسال ایمیل و تبلیغات براي 
آن ها را مد نظردارند. کمتر مشاهده شده است که 
در پس زمینه یک سایت آلوده، یک گروه هکري 
سازمان دهي شده باشد و بیشتر تهدیدات مبتني 
بر وب، سطحي بوده و کارکردهاي شخصي دارند.

جنگ هاي سایبري
از  بسیاري  جاری،  قرن  اول  دهه   اوایل  در 
کارشناسان درباره جنگ سایبري میان کشورها 
یا دولت ها یا گروه هاي مختلف سیاسي هشدار و 
اخطار داده بودند. اما تقریباً ده سال بعد، این نوع 
تهدیدات علني شده و رنگ واقعیت به خود گرفت. 
استاکس نت و دوکو دو نمونه کاملاً مشخص و بارز 
تهدیدات جنگ سایبري هستند. جنگ هاي  از 
سایبري بسیار پیچیده  و هزینه بر هستند و به 
امکانات و زمینه هاي زیادي نیاز دارند و حاصل 
مشارکت چندین گروه هکري در یک کشور یا 

کشورهاي مختلف خواهند بود.
در انتهاي این مقاله باید اذعان کنیم که داریم 
در دوره » غرب وحشی وحشي« اینترنت زندگي 
مي کنیم و هر روز و هر ثانیه باید منتظر قرباني 
شدن باشیم. متأسفانه بسیاري از جرائم اینترنتي 
در دنیاي پر از قانون کنوني قابل پیگیري و مجازات 
نیستند و کاربران اهمیت نمي دهند که به دفاع 
و احقاق حق خود بپردازند. جنس تهدیدات نیز 
تغییر یافته و هکرهاي تنهاي منزوي گوشه گیر در 
اتاق هاي تاریک به گروه هاي هکري سازمان یافته 
کسب  دنبال  به  که  شده اند  تبدیل  مدرن  و 
درآمدهاي زیاد و ارتکاب جرائم اینترنتي بزرگ 
هستند و پشتوانه ای چون منابع مالي، امکانات زیاد 
و شرکت ها و گروه هاي سیاسي بزرگ تزریق کننده 

پول را به همراه دارد.

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

چهچیزهاییدردنیایمجازی
تهدیدمحسوبمیشوند؟

)قسمتپایانی(

فناوری و امنیت
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مدیرمسئول - چندی است که میانِ برخی از 
کشمکشی  استان  فرهنگیان  و  رسانه  اصحاب 
جریده  همین  در  آن  باب  در  بارها  که  است 
نوشته ایم و از بی عدالتی، تقلب، تخلف و بی 
کفایتی اینان فراوان گفته ایم و اسناد آن را هم 
و  بود  اش  رسیدگی  متولی  که  هر  پیشگاه  در 
خواست به رویتشان رسانده ایم. از داستان اگهی 
ها و تخلفات و تقلبات و خاصه خرجی  وسیع در 
توزیع آن تا بی عرضگی در برپایی یک جشن به 
مناسبت روز خبرنگار و حتی نصب یک پلاکارد 
به موقع برای چنین روزی تا جا زدن »سومین« 
نمایشگاه رسانه های دیجیتالی به عنوان اولین 
)!( جشنواره که برحسب وظیفه برای تنویر افکار 
عمومی و مدیران دلسوز به نکات مهمی از آن 

اشاره می نمایم.
این  اینگونه  امروز  مانند  وقت  هیچ  که  حقیقتا 
متولیان دروغین و جعلی و بی خاصیت فرهنگ 
استان بر چهره اصحاب رسانه و هنر در استان 
با عدم شرکت در اختتامیه جشنواره ابوذر ناخن 
نکشیده بودند و اینگونه دستکم نگارنده و همکارانم 

را برآشفته نکرده بودند.
یدک  را  فرهنگی  متولی  نام  که  حضرات  این 
می کشند دقیقا از چه می ترسند که در چنین 
همایش و کنگره ارزشمندی که به همت بسیج 
یک  حتی  بود  شده  برگزار  استان  ای  رسانه 
نماینده نداشتند؟ مگر وظیفه نداشتید  تا در کنار 
بهترین فرزندان این آب و خاک چون فرزندان 
شهدا و ایثارگران و نویسندگانی که برای تعالی 
و  کوشند  می  هایش  آرمان  و  انقلاب  این  نام 
جلوه های ارزش های والای ایرانی و اسلامی را 
ماندگار می خواهند باشید؟  شما چگونه متولی 
فرهنگی هستید که از چشم در چشم شدن با 
چنین اصحاب رسانه و چنین فرزندانی در استان 
در هراسید ؟ کدام ادله به شما فرمان دورباش 
از چنین گردهمایی های فرهنگی را در استان 
می دهد؟ بر کدام صراط سیاسی و اجتماعی ای 
قدم بر می دارید که بودنتان در کنار نام بسیج 
و ابوذر را در شان خودتان نمی دانید؟! با کدام 

متر و معیار مسائل را ارزشگذاری می کنید که 
جشنواره ابوذر که از نماینده ولی فقیه و فرمانده 
سپاه کرج تا نیروهای نظامی و انتظامیِ استان در 
آن شرکت کردند، ارزش قدوم نامبارک شما را 
نداشته است؟ گویا تحمل نام »بسیج« و »ابوذر« 

برای شما دشوار است!
جناب آقای مقدم! این استان با بیش از پنج هزار 
شهید جلوه گاه شهدا و ابوذریان است نه جولانگاه 

مدیران نالایق و بی کفایت!
متاسفیم که نماینده عالی دولت یعنی شخصِ 
آقای استاندارِ »عزیز« و مقام عالی وزارت ارشاد 
با علم آگاه نسبت به چنین وضعیتی، قدمی در 
این راستا و اصلاحِ اوضاعِ اسفبارِ فرهنگی، هنری 
و رسانه ای البرز بر نداشته اند. مگر غیر از این 
است که مقام معظم رهبری، استان البرز را »ایران 
کوچک« خطاب کرده اند؟ شما و همتایانتان حتی 
عاجز از برگزاری یک جشنواره مطبوعات )در چند 
سال گذشته( هستید! زمانی هم که بسیج رسانه 
مسئولیت شما را بر عهده می گیرد و برگزاری 
مهم ترین رویداد رسانه ای استان را عهده دار می 
شود، متاسفانه با عدم حضورتان به شایعه »تحریم 
جشنواره ابوذر از سوی مدیرکل ارشاد« دامن می 
زنید! مگر شما کی هستید که اینگونه رفتار آن 
قمارباز احمق )ترامپ( را که این همه تحریم بین 
المللی و ظالمانه بر علیه ما و مردممان اعمال کرد، 

تکرار می کنید؟ 
شما  که  ای  اداره  آن  در  مقدم!  آقای  جناب 
»مدیرکل« هستید، ۱۷۰ پرسنل رسمی وجود 
دارد که فقط حقوقِ آن ها در ماه چیزی حدود 
تان  خروجی  باشد!  می  تومان  میلیون   ۵۰۰
چیست؟ ۵۰۰ میلیون که سهل! در حد ۱۰۰ هزار 
تومان برای فرهنگ، هنر و رسانه این استان کاری 
انجام داده اید؟ اگر اقدامِ مثبتی داشته اید رو کنید 

و ما هم تمام و کمال منتشر می کنیم!
آیا به جز این است که شما بر راه انحراف قدم 
برمی دارید و چونان شب پرستان از نور و صراط 
مستقیم در هراسید؟ قلبا باور دارم اگر به شما 
به  و  شد  نمی  برگذار  اصلا  جشنواره  این  بود 

جد معتقدم اگر اصلا نبودید دستگاه فرهنگی 
استان قطعا بهتر عمل می کرد و تا وقتی شما 
و اطرافیانِ مجیز گویتان سکاندار این دستگاه 
استان  فرهنگ  پیکره  بر  زخم  چونان  هستید 
خواهید بود که ما هر روز درگیر ترشابه ها و 

ترشحات عفونی آن می مانیم!
مسئولان و متولیان بالادست فرهنگی شما که 
انگار خواب هستند و هربار هم که می خواهیم 
شکوه از شمایان به دستگاه قضا بریم عده ای 
از دوستان و آشنایان دور ما را می گیرند که 
دعوای خانوادگی است و باید در همین خانواده 
به صبوری  را  ما  حل شود و درست نیست و 
دعوت می کنند بر این ظلم و انحراف شما!!! 
اما واقعا تا کی باید صبوری کرد بر این بلاهت و 

البته انحرافتان؟ 
ناکارآمدی  و  بودن  فَشَل  این  بر  باید  کی  تا 
سکوت  شمایان  انحراف  و  تقلب  و  تخلف  و 
کنیم و صبوری پیشه کنیم؟ نمی دانم شاید 
صراط  بر  استان  فرهنگی  متولیان  مثلا  این 
تحریم کنندگان این مردم چون ترامپ قمار 
خادمان  از  نامی  خواهند  می  که  هستند  باز 
و  ملک  این  حقیقی  دلسوختگان  و  راستین 
در  دشمن  پازل  کننده  تکمیل  و  نماند  ملت 
داخل هستند که اینچنین جشنواره ای مزین 
با حضور  و  بسیج رسانه  نام  با  و  ابوذر  نام  به 
فرزندان شهدا را تحریم می کنند اما چه خدای 
نکرده چنین باشد چه نباشد دیگر سکوت را 
جایز نمی دانیم بر این انحراف شما و واقعا از 
این همه ناکار آمدی و انحراف و نفاق شما پس 
از خدا به متولیان دولتی ای که باید بر شما 
نظارت کنند پناه می بریم و اگر ترتیب اثری 
از آن قطعا به دستگاه قضا و  داده نشود بعد 
شخص آیت الله رئیسی تا ورود کند بر این همه 
مصائب و مضراتی که شمایان با بی کفایتی و 
تخلف و تقلب و نفاقتان بر پیکر فرهنگ استان 
وارد کرده اید... آقای وزیر! مجلس یازدهم در 
راه است... پیش از آن که مواخذه شوید، به داد 

فرهنگ این استان برسید!

آقای رئیس جمهور! شما به موردِ عجیب فرهنگ و ارشاد البرز ورود کنید؛

ناکارآمدیوبیتدبیریتانگوشفلکراکَرکردهاست!
پس چرا نمی روید تا فرهنگ استان البرز راهِ خودش را پیدا کند؟ 

آبی ها با تلاش و جنگندگی زیاد توانستند نمایش 
برتری با زدن ۳ گل مقابل الکویت ارائه کنند و 

راهی مرحله نهایی پلی آف لیگ قهرمانان شوند.

استقلال ایران بعد از روزهای پرفراز و نشیب و سفر 

پرماجرایی که به دبی داشت، امشب مقابل الکویت 
کویت قرار گرفت تا نخستین بازی خود در فصل 
۲۰۲۰ لیگ قهرمانان آسیا را انجام دهد؛ آبی ها با 
وجود شرایط سختی که داشتند، در اولین حضور 
کویتی  حریف  مقابل  توانستند  مجیدی  فرهاد 

نمایش مقتدرانه و سراسر هجومی داشته باشند و 
با گل های شیخ دیاباته )۲ بار( و ضربه آزاد تماشایی 
وریا غفوری به برتری برسند تا به مرحله نهایی این 
رقابت ها صعود کرده و حریف الریان قطر در راه 

رسیدن به مرحله گروهی آسیا شوند.

مرحله دوم پلی آف لیگ قهرمانان آسیا- فصل 2020؛

نمایش هجومی و مقتدرانه، اولین دشتِ فرهاد

گزارش ورزشی

حرفِ آخر

دیگر سکوت را جایز نمی دانیم بر این انحراف شما و واقعا از این همه ناکار 
آمدی و انحراف و نفاق شما پس از خدا به متولیان دولتی ای که باید بر شما 
نظارت کنند پناه می بریم و اگر ترتیب اثری داده نشود بعد از آن قطعا به 
دستگاه قضا و شخص آیت الله رئیسی تا ورود کند بر این همه مصائب و 
مضراتی که شمایان با بی کفایتی و تخلف و تقلب و نفاقتان بر پیکر فرهنگ 
استان وارد کرده اید... آقای وزیر! مجلس یازدهم در راه است... پیش از آن 

که مواخذه شوید، به داد فرهنگ این استان برسید!

از سوی  ابوذر  به شایعه »تحریم جشنواره  با عدم حضورتان  متاسفانه 
مدیرکل ارشاد« دامن می زنید! مگر شما کی هستید که اینگونه رفتار آن 
قمارباز احمق )ترامپ( را که این همه تحریم بین المللی و ظالمانه بر علیه ما 

و مردممان اعمال کرد، تکرار می کنید؟ 
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